



Return of Securities Transactions Déclaration des opérations sur titres

T5008 Summary - Sommaire

Form section 1: Complete this information return using the instructions in Guide T4091, T5008 Guide - Return of Securities Transactions. Includes fields for year, account number, and trader information.

Form section 2: T5008 slip totals - Totaux des feuillets T5008. Includes fields for total proceeds (21), number of slips (40), and language preference.

Form section 3: Contact person - Personne-ressource. Includes fields for name (41) and telephone number (42).

Form section 4: Certification - Attestation. Includes a signature line and a date field.

Personal information is collected under the Income Tax Act to administer tax, benefits, and related programs. It may also be used for any purpose related to the administration or enforcement of the Act such as audit, compliance and the payment of debts owed to the Crown.

Les renseignements personnels sont recueillis selon la Loi de l'impôt sur le revenu afin d'administrer les programmes fiscaux, de prestations et autres. Ils peuvent également être utilisés pour toute fin liée à l'application ou à l'exécution de la Loi telle que la vérification, l'observation et le recouvrement des sommes dues à l'Etat.

If you file your T5008 information return electronically, do not fill out this summary.

Mandatory electronic filing

If you file more than 50 T5008 slips for a calendar year, you must file the T5008 information return over the Internet.

You may choose one of the following electronic filing formats:

- 1) Internet file transfer (XML)
- 2) Web Forms

For more information about filing electronically, go to www.cra.gc.ca/iref.

You can also file information returns online using the "File a return" service at:

- www.cra.gc.ca/mybusinessaccount, if you are the business owner; or
- www.cra.gc.ca/representatives, if you are an authorized representative or employee.

Filing on paper

Fill out this form using the instructions in Guide T4091, *T5008 Guide – Return of Securities Transactions*, or RC4268, *Handbook on Securities Transactions – A Summary of Reporting Requirements under the Income Tax Regulations*. The handbook is only available in electronic format.

To get our forms and publications, go to www.cra.gc.ca/forms or call 1-800-959-5525.

Send this T5008 Summary and the related T5008 slips to:

Data Assessment and Evaluation Programs Division
Ottawa Technology Centre
875 Heron Road
Ottawa ON K1A 1A2

Si vous produisez votre déclaration de renseignements T5008 par voie électronique, ne remplissez pas ce sommaire.

Production obligatoire par voie électronique

Si vous produisez plus de 50 feuillets T5008 pour une année civile, vous devez produire la déclaration de renseignements par Internet.

Vous pouvez choisir une des méthodes de production électronique suivantes :

- 1) Transfert de fichiers par Internet (XML)
- 2) Formulaires Web

Pour en savoir plus sur la façon de produire par voie électronique, allez à www.arc.gc.ca/tedr.

Vous pouvez également produire vos déclarations de renseignements au moyen du service « Produire une déclaration » à :

- www.arc.gc.ca/mondossierentreprise, si vous êtes le propriétaire d'entreprise;
- www.arc.gc.ca/representants, si vous êtes un représentant ou un employé autorisé.

Production sur papier

Remplissez ce formulaire selon les instructions dans le guide T4091, *Guide T5008 – Déclaration des opérations sur titres*, ou le manuel RC4268, *Manuel sur les opérations sur titres – Sommaire des exigences de déclaration prévues par le Règlement de l'impôt sur le revenu*. Le manuel est accessible en format électronique seulement.

Pour obtenir nos formulaires et publications, allez à www.arc.gc.ca/formulaires ou composez le 1-800-959-7775.

Envoyez ce T5008 *Sommaire* et les feuillets T5008 connexes à :

Division des programmes de vérification des données et d'évaluation
Centre de technologie d'Ottawa
875, chemin Heron
Ottawa ON K1A 1A2